
% n .I I'.?iiWYtYYY'ti-.l l'Í

	

II

	

__ Í

országgyű lési képvisel ő

Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László,
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 . évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Dr. Fazekas Sándor földművelésügyi miniszterhez

„Mi indokolja a Principális-csatorna kotrását?” címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint arról bizonyára Ön is értesült, megindultak a Szévíz-Principális csatorna mederkotrás i
munkálatai Zala-megyében. A környező , geológiailag és ökológiailag is egységes lápvidé k
automatikusan védett, Natura 2000 besorolású területté lett min ősítve, ahol tilos bármilyen
bányászati tevékenység. Nem vonatkozik azonban ez a korlátozás egy 200 hektáros, a
környezetétő l semmiben sem különböz ő területre, ahol jelenleg is folyik a tőzeg-kitermelés .

A Szévíz-Principális csatorna mederkotrása nyomán talán ritkábbak lesznek az időszakos
áradások, azonban veszélybe kerül a lápvidék természetes víz-utánpótlása, felborul a terüle t
érzékeny ökológiai egyensúlya .
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A fentiekre tekintettel, kérem, válaszolja meg alábbi kérdéseinket :

• Elkészültek-e a Szévíz-Principális csatorna és környékének a Natura 2000-es
besorolás miatt kötelezően szükséges, ám évekig hiányzó környezetvédelmi kezelés i
és fenntartási tervei? Ha igen, ezek hol ismerhetőek meg?

• A Principális-csatorna kotrása mennyiben szolgálja a vizes élőhelyek védelmét ?
• Meghosszabbították, meghosszabbítják-e 2015 folyamán a miniszterelnök édesapjána k

tulajdonában álló, a Natura 2000 minősítésű területen tőzeget bányászó
vállalkozásának, a Gánt-Kő és Tőzeg Kft-nek kitermelési engedélyét?

• Tervezi-e az agrártárca a geológiailag és környezetileg egyaránt egységes lápvidékbe n
a Gánt-Kő és Tőzeg Kft számára szabadon hagyott 200 hektáros kitermelési terüle t
jogi-közigazgatási bevonását a védett lápvidékbe ?

• Hány gazdálkodó társaság bányászhat jelenleg t őzeget a 200 hektáros, kivételezett
területen?

Budapest, 2015 . január 27 .

Tisztelettel :

Dr. Szél Bernadett
országgyűlési képviselő (LMP)
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